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Tot que fa cinc anys del Glòria, el retard en la renovació 
de la concessió amb el Ministeri preveu que no serà fins 
al 2026 quan el Pont es tornarà a obrir 

Sis anys 
sense el Pont



No és que de cop no sapiguem comp-
tar. Sí, la potència del temporal Glòria va 
trencar-nos el Pont del Petroli el gener del 
2020. I des de llavors, han transcorregut 
cinc anys sense poder endinsar-nos al mar 
a través d’aquest símbol recuperat a partir 
d’una important lluita ciutadana el 2001. 
Liderada per l’entranyable Sr. Valls i també 
per l’arquitecte Toni Poch i amb el suport 
mediàtic del Punt de Badalona, contra tot 
pronòstic la batalla es va guanyar. No va 
ser fins al 13 de juny del 2009 que el Pont 
del Petroli recuperat s’obria al públic.
L’èxit del 2001 requeria negociar amb el 
llavors Ministeri de Medi Ambient la ces-
sió d’aquell element. El document definitiu 

amb la primera concessió data del 2003 i 
tenia una durada de 10 anys. Arribava fins 
al 2013. Però quan encara s’estava trami-
tant una pròrroga per a 30 anys més, va 
venir el temporal Glòria i va ser un dels 
temes, com d’altres,  que va passar a fos. 

Renovació aturada
De manera que contextualitzem: post-tem-
poral, pandèmia i continuades crisis insti-
tucionals. La renovació no es va tornar a 
recuperar fins fa uns anys, i és aquesta“la 
qüestió tècnica” a la que fa referència el ti-
nent d’alcalde de Territori, Daniel Gracia. I 
és que quan es pregunta a l’Ajuntament so-
bre aquest projecte, hi ha tres ítems en les 

El Glòria s’emportà 
un símbol que no 
recuperarem fins al 2026
Sense renovar la concessió que es negocia amb 
el Ministeri, no pot començar la rehabilitació del 
Pont , que només es pot fer de maig a octubre 

novetats que l’han fet endarrerir. Destacar 
com a proposta per valorar l’eficiència de la 
renovació o discernir quina decisió pren-
dre, enmig d’aquests episodis destaquen 
els estudis del laboratori d’Enginyeria Ma-
rítica de la UPC. També com a episodi sin-
gular la votació popular llençada per l’al-
calde Guijarro per triar la forma de la base 
final. Afortunadament, va guanyar la forma 
rodona, la que està inclosa en el projecte 
que s’ha de fer, amb un disseny que re-
dueix pressió facilitant pas de l’aigua.  

El nou projecte i els treballs
Per anar en calendari de poder gaudir del 
pont durant el 2025, les obres s’haurien de 
licitar immediatament després que al febrer 
acabi l’exposiciò pública, però el plànning 
està força tensionat perquè sigui possible 
donat que no hi ha encara notícies de Ma-
drid. I l’Àrea Metropolitana no tirarà res 
endavant sense un document oficial amb 
d’adscripció del Pont del Petroli a l’admi-
nistració local.
També, i sobretrot, cal recordar que el 
projecte només es pot fer tècnicament 
durant els mesos de bon temps, per això 
també anem molt al límit amb la previsió 
2025. L’enginyeria adjudicatària del pro-
jecte manté que només es pot treballar del 
maig a l’octubre. “Sort que va guanyar el 
disseny rodò quan a l’alcalde Rubén Gui-
jaro va llençar la votació”, reforça Manuel 
Reventós, de l’Enginyeria guanyadora. Per 

Malgrat estar trencat, el Pont del Petroli esdevé un important atractiu del nostre litoral

Aquest és el disseny del nou Pont, amb una plataforma circular que permetrà el pas de l’aigua
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respostes. El primer, que el projecte està 
aprovat i enllestit, i així és.  El segon, que 
està a punt de licitar-se per part de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona. La Junta de 
Govern de l’AMB va aprovar inicialment 
aquest projecte redactat per l’empresa En-
ginyeria Reventós el dia 21 de novembre 
de 2024 i tot el procés d’exposició públi-
ca acabarà al febrer. El tercer ítem és que 
resten autoritzacions pendents des de 
Madrid per poder avançar, vinculades amb 
les competències del Ministeri per a la 
Transició Ecològica amb la zona de domi-
ni públic marítimo-terrestre. Però aquesta 
“qüestió tècnica” és, com dèiem, la reno-
vació de la concessió, no un tema menor. 
Darrerament, però, potser conscients 
que des del Ministeri ja estan explicant 
que s’està tramitant la concessió, en les 
respostes des de l’Ajuntament ja ho van 
orientant cap a aquest tema, indicant que 
“estem a l’espera que ens donin la conces-
sió al 100% per poder fer el projecte” “Fa 
un any i mig que l’Ajuntament va al darrera 
per poder licitar les obres”, insisteixen

Dates, estudis i votació popular  
De manera que analitzant el que no s’estava 
dient i calculant els temps, estaríem davant 
d’un més que problable arranjament fins 
el 2026. El document base sobre el que 
s’ha fet el projecte que s’implementarà data 
de després del Glòria i tenia un cost de 
900.000 euros. Des de llavors, hi ha hagut 



“Abans de fer 
espigons s’han de fer 
els dipòsits pluvials, 
sinó tindrem piscines 
d’aigües fecals”

“Les obres marítimes 
es fan de maig a 
octubre. No ens hi 
posarem per treballar 
un de cada cinc dies”

El descalçament dels elements constructius a la sorra evidencia la seva pèrdua

tot plegat, i lamentant-lo molt, ell mateix 
apunta que aquest any segurament no po-
drà ser. “Les obres marítimes es fan amb 
el mar calmat, i el marge és de maig a oc-
tubre, no ens hi posarem per treballar un 
de cada cinc dies”. Ara, amb l’actualització 
dels costos respecte de la primera propos-
ta de 900.000 euros, el projecte aprovat 
que desenvoluparà l’AMBté un pressupost 
d’execució proper als tres milions d’euros. 
El trencament del Pont és l’efecte més evi-
dent i perdurable del pas del Glòria, però 
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el temporal va fer importants destrosses 
en els clubs esportius de primera líniea de 
mar, com és el cas del Club Nàutic Betulo, 
el Club de Rem Badalona i el Club Natació 
Badalona. El president del Betulo, Carlos 
Sánchez, comparteix que pocs dies abans 
del Glòria un raig els va trencar el sostre, i  
la sorra i l’aigua van tenir moltes vies d’en-
trada. Tot està reparat però comparteix que 
cada nou temporal deixa seqüela.  Amb tot, 
és optimista. Manté la confiança dels asso-
ciats amb una llista d’espera de 2 anys amb 
una massa de 750 persones. 

Coordinació amb Aigües de Barcelona
Des del Natació, Marc Estruch recorda 
que el Glòria els va destrossar els baixos 
que acabaven de renovar “Va ser una nova 
bufetada de realitat després d’un incendi 
als vestidors i la pandèmia”, recorda. Es 
van coordinar amb unes obres que va fer 
Aigües de Barcelona per reforçar murs i 
estabilitzar la piscina, que havia quedat 
malmesa quan el col·lector es va descalçar. 
Ara, estan bé, diu, amb més de 2.000 
persones associades i una llista d’espera 
d’unes 150. 
Tots dos apunten a la construcció d’espi-
gons de retenció de sorra com la solució 
per a mantenir les platges, que conceben 
com un important actiu. Però, evidentment, 
s’ha de prioritzar fer abans els anunciats  
dipòsits fluvials “perquè sinó tindrem pis-
cines d’aigues fecals”. 
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Una operació fred feta només per complir 

Esquerdes de l’edifici del carrer Granada

Les entitats que treballen per erradicar el 
sensellarisme a la ciutat organitzada en la 
plataforma Badalona Acull lamenten el des-
interès de l’administració local de l’atenció 
a aquest col·lectiu també per l’operació 
fred. Mantenen que es va fer de manera 
forçada i només durant els  2 dies que la 
Generalitat va activar el Procicat per fred ( 
dilluns 13 i dimarts 14 de gener). El govern 
Albiol havia triat oferir aquest servei, que 
té encerregat a la Creu Roja del Barcelonès 
Nord, a Can Pepus, que durant tot el dia 
està ocupat per entitats, i es va destinar una 
sala des de les 21h del vespre fins a les 8h 
del matí amb llits plegables i un microones, 
amb capacitat per a 10 persones. Apunten 
que aquesta baixa oferta segur que va fer 
d’aturador perquè es planifiqués una recer-
ca real de les persones sense llar que, se-
gons el darrer recompte liderat per diferents 
ONG, se situarien en unes 90. Les persones 
que podien fer ús de l’espai havien d’arri-
bar acompanyades de la Guàrdia Urbana i 
només van poder pernoctar-hi homes. Les 
dones interessades a no passar la nit al ras 
amb aquestes baixes temperatures eren de-

rivades a Barcelona, donat que només s’ha-
via habilitat una sala.  La primera nit van 
anar-hi 2 homes i la segona nit, 8. Dime-
cres dia 15 ja estava tancat. Les actuacions 
acumulades de tancar l’alberg de Can Botí 
Vell, obviar la creació d’un menjador social 
i no fer una recerca activa en l’operació fred 
és, per a Badalona Acull “voler amagar i 
foragitar aquest col·lectiu, però aquestes 
situacions són un fracàs de la nostra socie-
tat”, mantenen.

Sí que hi ha autonomia municipal
No és cert que els municipis hagin d’espe-
rar a l’avís de Procicat per fred  de la Ge-
neralitat per prendre mesures, tal com van 
indicar fonts municipals a aquest diari el 
dia 13 de gener. Segons assegura la Gene-
ralitat, els ajuntaments disposen d’autono-
mia per activar quan considerin les seves 
actuacions. El que no poden és ignorar la 
comunicació, En coherència amb el que ex-
pliquen des de la Generalitat, quan el Proci-
cat va fer l’avís per fred diferents municipis 
del territori ja havien informat al CECAT 
que havien activat la situació de prealerta 

Les entitats que treballen contra el sensellarisme lamenten la falta d’interés del  
govern d’Albiol per considerar ciutadans amb drets les persones més vulnerables   

La mort sobtada de Roser Castillo amb 
58 anys ha estat una sacsejada inespera-
da. No era desconegut que una malaltia 
greu l’havia fet retirar de la primera línia, 
però n’havia remuntat. Nous problemes 
de salut han provocat la seva mort, de 
manera, però, tranquil·la. 
El seu activisme veïnal la va portar de 
ben joveneta cap a les files socialis-
tes i va formar part del govern de Joan 
Blanch durant el període 1991-1995. El 
següent ja va decaure de la candidatura. 
En aquells moments, una potent agru-
pació socialista estava marcada per les 
lluites entre les famílies, i no es cap no-
vetat la seva desavinença política amb el 
líder socialista. De manera que ja no va 

Adéu a Roser Castillo

entrar a cap més llista de Blanch. Però 
va mantenir-se treballant a la ciutat des 
de l’IMPO. Ella estava alineada amb els 
“tortajadistes”, liderats per Eduard Tor-
tajada, que fa pocs mesos també ens va 
deixar. En aquest sector també hi havia 
l’exmarit de Roser, amb qui van tenir un 
fill, en Pau.  Bé, això són batalletes d’una 
etapa passada però que va marcar molt la 
dinàmica de la ciutat durant molts anys. 
Roser va recuperar protagonisme amb  
Maite Arqué al capdavant de l’alcaldia 
(1999-2008) i també va formar part de 
l’equip de Jordi Serra (2008-2011), sem-
pre al capdavant de la gestió d’àmbits de 
Serveis Socials, Personals i Salut i també 
com a regidora del districte 7. .

o alerta segons els seus propis plans mu-
nicipals. Ho havien fet Tarragona, Sant Boi 
de Llobregat, Sant Cugat del Vallès, Sant 
Vicenç dels Horts, Castellbisbal, Mataró, 
Matadepera, Sant Feliu de Llobregat, Sant 
Quirze del Vallès i Terrassa. Fixem-nos en 
el cas de Terrassa, municipi similar a Bada-
lona. El municipi activa la seva campanya 
des de l’equip de protecció civil municipal 
i i també s’activa la Creu Roja, que també 

té delegat el servei. Fan una recerca acti-
va de les persones sensellar en els espais 
que ja tenen localitzats. Els hi porten di-
rectament caldo, flassades, roba d’abrigar 
i s’ofereixen a a acompanyar-los a l’alberg. 
Es comunica l’activació d’aquest pla local a 
tota la població per si localitza alguna per-
sona amb aquestes característiques, i que 
truqui a l’alberg. El telèfon de l’alberg es 
difon perquè el conegui tothom.

Espai habilitat a Can Pepus per acollir l’operació fred

En marxa la 
licitació del nou 
contracte de neteja 

Sanció a BSA 
per no protegir 
les dades d’una 
pacient

Tot i que no estarà implementat al 
cent per cent durant el 2025, amb la 
licitació en curs es pot assegurar que 
la ciutat va pel bon camí per tenir un 
nou contracte de neteja viària i reco-
llida d’escombraries i de fracció se-
lectiva. S’hi destinen molts recursos 
per aconseguir-lo. El contracte és de 
540 milions d’euros per a dotze anys, 
amb 45 milions per any enfront dels 
27 actuals. La plantilla passa de 418 
a 550 persones i el parc mòbil gaire-
bé se duplica: de 73 a 130 vehicles, 
i  s’hi posen 1.100 contenidors més 
dels que hi ha ara. En els districtes 
amb més incendis, seran metàl·lics.

L’Autoritat Catalana de Protecció de 
Dades (APDCAT) ha sancionat l’em-
presa Badalona Serveis Assistencials 
(BSA) amb 30.000 euros de multa per 
haver accedit indegudament a l’histo-
rial mèdic d’una pacient. L’empresa, 
que gestiona, entre d’altres,  l’Hos-
pital Municipal, està pendent d’una 
nova resolució arran de la denúncia 
per la filtració en un ple municipal de 
les dades de  Virginijus, una persona 
sensellar de la què l’alcalde va expli-
car la seva situació de salut. Guanyem 
Badalona denuncia la gravedat del fet 
i especialment que BSA no hagi apli-
cat cap mesura correctiva en aquest 
tema tan sensible.  “Estem parlant de 
la seguretat de les dades personals 
de milers de persones usàries de la 
sanitat pública a Badalona i la nostra 
societat no pot tolerar aquest tipus de 
vulneracions”.  “Confiem que l’Agèn-
cia segueixi depurant responsabili-
tats, incloent-hi el cas d’en Virginijus, 
del qual esperem properament una 
dura condemna”, conclouen. 
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del Port, concretament a l’altura del carrer de Torto-
sa, donaran un nou impuls a les dades de persones 
usuàries. La realització del projecte està vinculada 
amb l’avenç en la construcció del viaducte del ferro-
carril del Port i incorporar aquesta nova parada po-
dria ser realitat a partir de l’any 2026. 
Des de la seva entrada en funcionament l’any 2004, 
el tramvia ha estat el transport públic més ben valorat 
de la regió metropolitana de Barcelona.

El tramvia de la regió metropolitana de Barcelona va 
registrar 35.059.505 validacions el 2024, un 13% 
més que el període anterior. En aquesta millora, té 
molt a veure l’increment d’un 24% en la secció del 
Trambesòs, que inclou les línies T4, T5 i T6 amb 29 
parades. Tres d’aquestes, la de Monumental, Sícilia 
i Verdaguer s’han inaugurat en el mateix any 2024. 
Sens dubte, projectes com la perllongació de la línia 
des de l’estació de tren de Sant Adrià fins al l’entorn 

Anar en tramvia bat un rècord 
històric el 2024, amb l’increment 
del 24% en la xarxa Trambesòs 

El PSC reclama la convocatòria 
immediata de la Junta Local de 
Seguretat per abordar l’incre-
ment de la delinqüència. Recor-
dar que les dades emeses des 
del Ministeri de l’Interior con-
firmen, semestre rere semes-
tre, que la situació empitjora. 
Els socialistes denuncien que 
l’alcalde no només “és incapaç 
de gestionar aquest increment, 
sinó que també incompleix rei-
teradament el Decret 151/1998, 
de 23 de juny, que regula les 
juntes locals de seguretat” 
Aquesta norma obliga a con-
vocar sessions ordinàries de la 
Junta de Seguretat Local com a 
mínim un cop cada quatre me-
sos. Durant el mandat del PP, 
que acumula 19 mesos, entre 

El PSC reclama que es 
convoqui la Junta de 
Seguretat, que per llei s’ha 
de fer tres cops a l’any

els quals un exercici sencer 
-l’any 2024- no s’ha fet ni un 
cop. Pel líder del PSC, Fer-
nando Carrera, aquesta manera 
d’actuar “posa en evidència la 
manca de lideratge d’Albiol, que 
promet seguretat però no con-
voca les eines necessàries per 
coordinar-la.” “Això demostra 
que prefereix fer titulars abans 
que afrontar els problemes de 
la ciutat”. 
La FAVB també ha reclamat re-
iteradament que es reuneixi el 
Consell de Seguretat, però la 
no actualització dels membres a 
la realitat resultant de les elec-
cions del 2023 ho impedeix. 
Cada ple esperen que s’hi incor-
pori aquest punt en l’ordre del 
dia, però de moment res. 
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La filosofia de “pensar en gran” 
del PP ens porta sols a FITUR
Badalona i Castelldefels són les úniques ciutats catalanes amb estand propi, mentre que 
la resta de destinacions van juntes sota la marca de l’Agència de Turisme de Catalunya   
La filosofia de “pensar en gran” del 
govern del PP ha portat la ciutat a 
estar present amb un estand propi 
en FITUR, que se celebra a Madrid 
del 22 al 26 de gener.  La proposta 
ocupa 80m2 en el pavelló d’orga-
nismes oficials i per explicar-nos 
s’ha triat l’experiència immersiva a 
partir d’ulleres virtuals. 
A partir d’un menú pots triar què 
anar coneixent entre el Monestir 
de Sant Jeroni de la Murtra, el 
Port, el Palau Olímpic Municipal, 
el canal, la Rambla i el Pont del 
Petroli, el Museu, el BCIN, els 
capvespres, un apartat genèric 
anomenat “Badalona” i l’Arbre de 
Nadal, amb apartat propi.
La dinamització s’ha estructurat en 
tres propostes.  La gastronòmica 
ha centrat el  22 de gener, la pri-
mera jornada, amb presència de 
gelaters, orxaters i torroners amb 
tradició a la ciutat i l’exhibició i 
degustació d’un plat ben nostre, el 
pop amb patates i allioli típic dels 

pescadors de la ciutat a càrrec 
d’un restaurant amb presència al 
Port.

L’alcalde i els empresaris
El dijous 23 hi ha hagut discurs de 
l’alcalde, Xavier Garcia Albiol, qui, 
també ha moderat el divendres 24 
un debat entre els empresaris José 
Elías, “líder visionari en energies 
renovables i sostenibilitat” i Enri-
que Tomás, “icona de la gastrono-
mia internacional de pernil ibèric”, 
segons versa el programa. Per al 
cap de setmana, l’estand estarà 
ambientat per un DJ en viu acom-
panyat d’un aperitiu de la ciutat.
.
Només 175.000 per l’estand
L’empresa Rebasa és qui ha assu-
mit la gestió de producció i dina-
mització de l’estand a través d’un 
contracte a una empresa especia-
litzada per uns 175.000 euros. El 
lloguer del sòl i d’altres despeses 
no estan incloses en aquesta xifra. 

Turisme,  tot i que orgànicament 
depèn de la primera tinència d’al-
caldia, s’està derivant cap a les 
empreses públiques Regesa i Ma-
rina de Badalona. Representants 
del govern  i  d’aquestes societats 
s’han desplegat a Madrid en una 
delegació que no baixa de les 12 
persones. Entomant la implicació 

de Marina, ha liderat un debat el 
dijous 23 sobre les possibilitats 
turístiques en la implementació 
d’una estació nàutica a la ciutat. 

La nàutica és a Düsseldorf
Però, els màxims representants 
de l’Associació d’Estacions Nàu-
tiques de Catalunya, són a Düs-

seldorf, on se celebra un dels més 
importants salons nàutics interna-
cionals, que enguany coincideix 
amb FITUR.

Dins l’Agència Catalana 
Destinacions turístiques consoli-
dades com Barcelona, Tarragona o 
Costa Brava no van a FITUR amb 
estand propi, participen de manera 
conjunta formant part de l’estand  
finançat per l’Agència Catalana 
de Turisme amb què Catalunya es 
presenta a FITUR. Només, a més 
de Badalona, hi ha una altra ciutat 
catalana amb estand: Castellde-
fels, governada també pel PP. 

Canvis dels continguts inicials
Tot i que estaven inclosos en els 
plecs inicials, no hem vist pro-
gramat cap espectacle de màgia 
amb dos mags locals per promo-
cionar el Festival de Màgia, ni cap 
recreació de l’època romana per 
promocionar la Magna Celebratio. 

Eva M. Gómez - redaccio@diaridebadalona.com
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El nou any prova per a fer realitat el nou institut La Riera 
S’avança amb la desocupació del Lola Anglada, amb els recursos destinats per la 
Generalitat i amb l’adequació dels locals de Jumberca anunciada per l’Ajuntament  
Sembla que el 2025 arrenca amb  
bones notícies de cara al nou insti-
tut La Riera amb el desencallament 
d’algunes gestions que facilitaran 
la seva creació en l’antic edifici de 
l’escola Lola Anglada. 
En primer lloc, la desocupació el 
dijous 9 de gener de l’escola Lola 
Anglada per un operatiu liderat per 
la Guàrdia Urbana, amb la Policia 
Nacional i els Mossos d’Esquadra. 
S’hi van desallotjar 16 persones, 6 
de les quals van ser traslladades a la 
comissaria per presumptes delictes 
contra la salut pública, tinença de 
substàncies estupefaents i d’altres 
vinculats amb la llei d’estrangeria.

Professionals de l’ocupació
La desocupació d’aquest conegut 
grup dedicat a aquesta pràctica 
com a mode de vida permet agi-
litar la cessió de l’escola a la Ge-
neralitat perquè iniciï el projecte 

constructiu del nou institut, que fa 
anys que opera en barracots en un 
espai del Parc i que té desplaçats 
els batxillerats. Aquest estiu es va 
fer la proposta de cessió a la Gene-
ralitat, que la va rebutjar per què no 
estava lliure de càrregues -donada 
l’ocupació-.
 Tot aprofitant la visita de la delega-
da del Govern de la Generalitat de 
Badalona, Pilar Ruiz, el 20 de gener, 
un dels temes destacats en l’agenda 
de treball va ser la petició de Xavier 
Garcia Albiol, alcalde de Badalona, 
d’accelerar la remodelació del cen-
tre necessària per a la seva transfor-
mació en institut. 
Aquesta pressió es completarà  en 
uns dies amb la presentació d’una 
resolució de tots els grups parla-
mentaris en aquesta direcció pro-
moguda des de la PILA (Plataforma 
ciutadana que empeny aquesta 
lluita).

La certesa que la Generalitat està 
pel cas és la inclusió d’aquest pro-
jecte entre els que es finançaran 
a partir d’un crèdit obtingut per a 
resoldre temes pendents d’equipa-
ments educatius d’arreu del país. 
Mentrestant sembla que també es 
posa fil a l’agulla en l’adequació 

dels baixos de l’edifici Jumberca 
per acollir els batxillerats, que ara 
es cursen en l’edifici d’El Carme. 
Aquesta situació de degradació del 
Lola Anglada arrenca del 2014, mo-
ment en què es tanca com a centre 
educatiu i és objecte de diferents 
ocupacions acompanyades d’epi-

sodis d’incivisme i inseguretat a 
la zona que no s’han resolt del tot. 
Ja que part dels desallotjats es van 
traslladar a una nau al carrer Cor-
ders gestionada també per aquest 
grup, propietat del Banc Santander 
que seria la pròxima desocupació 
agendada.  

Moment de l’operatiu policial 
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ni un euror a l’Ajuntament per ser-hi, sí que estaven 
enregistrades en l’eina de geolocalització del Mi-
nisteri de Transició Ecològica. Es tracta d’un mapa 
molt intuitiu en el que filtres el municipi que sigui 
del teu interés i apareix el llistat de les antenes en 
funcionament. Cadascuna té adjunta una fitxa amb 
el detall de quina és l’empresa operadora titular i 
les característiqeus tècniques i d’emissions. Amb la 
corresponent nota del Ministeri respecte al compli-
ment de la normativa.

La preocupació que va fer saltar l’alarma respecte 
de  la instal·lació de dues antenes al recinte de a 
Guàrdia Urbana va ser conèixer l’afectació per a la 
salut que podrien suposar. De fet, aquesta alerta és 
la que mou el sindicat SFP (Sindicat de Funciona-
ris de Policia)  de la Guàrdia Urbana de Badalona 
a moure el cas. Però diferents estudis van indicar 
que aquest tema estava controlat i les emissions 
eren les incloses en els paràmetres del Ministeri. 
Tot i que no van tenir mai cap permís ni es va pagar 

El Ministeri disposa d’una 
eina de geolocalització de 
les antenes operatives  

Badalona en Comú Podem no 
vol que les companyies submi-
nistradores no acabin aportant 
ni un sol euro per l’ús del sòl i 
de l’electricitat del recinte públic 
de la Guàrdia Urbana durant el 
temps que van tenir-hi les an-
tenes de telefonia instal·lada.  I 
és que la sentència absolutòria 
per als polítics i tècnics mu-
nicipals també ho va ser per a 
les companyies. Desestimat el 
procés penal, Aïda Llauradó, 
la presidenta del grup,  dema-
na que es busquin la fórmula 
administrativa  adequada per 
recuperar aquests recursos que 
són públics.
L’absolució a Vodafone i Tele-

Llauradó 
vol que 
Vodafone 
i Movistar 
paguin

fonica els exonera a pagar els 
17.000 euros reclamats per la 
fiscalia. El contingut de la sen-
tència manté que aquesta xifra 
no s’extreu de dades rigoroses 
respecte de l’ocupació de sòl 
-diu que hi ha més superfície 
de la realment ocupada-  ni 
respecte del consum elèctric 
derivat d’endollar, com a mínim 
l’antena de Vodafone, al sub-
ministrament elèctric. És im-
possible aportar més concreció 
perquè no s’ha tret l’aigua clara 
respecte des de quin dia l’ante-
na va deixar de funcionar amb 
generador i va passar a la xarxa 
de la comissaria de la Guàrdia 
Urbana.

Desapareix l’amenaça 
sobre el futur polític 
d’Albiol amb l’absolució 
del “cas de les antenes”

Albiol fent declaracions el dia XX  de gener, poques hores després de conèixer la sentencia 

La sentència absolutòria de Xavier Gar-
cia Albiol del judici conegut com “el cas 
de les antenes” elimina l’amenaça del fu-
tur polític de l’alcalde de Badalona. Amb 
un text molt clar per part del Tribunal, 
la sentència manté que no hi havia cap 
indici ni cap prova respecte del coneixe-
ment de l’alcalde de la instal·lació de les 
antenes ni per tant va donar cap permís 
ni autorització. Recordar les antenes de 
Vodafone i Telefonica van estar en el re-
cinte de la Guàrdia Urbana de Badalona 
des del 2012 fins al 2018. També, en lí-
nia amb la defensa mantingua pel lletrat 
d’Albiol, Cristóbal Martell, la sentència 
reforça que l’alcalde no tenia la capacitat 
de controlar la legalitat de totes les ac-
cions desenvolupades en un municipi de 

“220.000 ànimes” expressió que l’advo-
cat ja va emetre el primer dia del judici.  
També han quedat absolts les altres tres 
persones que encara es mantenien vives  
en la causa: l’exgerent d’Engestur Tomás 
Vizcaíno, l’exgerent d’Urbanisme Xavier 
Salvà i l’excap del servei jurídic  d’Ur-
banisme Josep Duran. En la sessió final 
del judici havien quedat fora de la cau-
sa l’exregidor d’Urbanisme Oriol Lladó i 
l’exregidor de Seguretat Miguel Jurado.
Per a Albiol, el fet que sense indicis un 
cas hagi pogut arribar a la sala penal 
de l’Audiència Nacional evidencia que 
“ha estat un muntatge” i apunta els so-
cialistes de Madrid que volien anar “de 
caça major” abans de les municipals del 
2023. 





Mercats planificarà amb 
l’Ajuntament el calendari 
de les reformes pendents

El president de la Federació de Mercats de 
Badalona, Juan Carlos de Miguel, va ser 
molt clar dilluns dia 20 de gener en la seva 
intervenció al ple municipal: prou de pa-
raules i promeses, prou de retrets entre els 
diferents governs i fixem una agenda de tre-
ball planificada perquè per fi s’afronti la re-
modelació urgent dels mercats municipals. 
La cita amb Cristina Agüera, la primera ti-
nent d’alcaldia de Badalona que assumeix 
ara aquesta competència, s’ha fixat per al 
dilluns dia 2 de febrer. 

Sis mercats municipals 
La ciutat té sis mercats de propietat munici-
pal: Llefià, La Salut, Pomar-Morera, Torner, 
Sant Roc i Maignon. Tots sis estan en una 
situació desastrosa quant a manteniment i 
per això van patint el tancament de parades 

La tensa intenvenció del seu president en 
el ple força la reunió per al 2 de febrer

i la conseqüent pèrdua de clients. Els para-
distes que no han renunciat a la concessió, 
que atorga l’Ajuntament, estan complint 
amb la seva part del conveni que els fa as-
sumir el manteniment i la neteja a canvi de 
la reducció de les quotes. 
Evidentment, amb la reducció de parades 
els ingressos també minven. I tanmateix, el 
conveni que regula la relació entre els mer-
cats i l’Ajuntament de Badalona també està 
caducat. Una situació força complexa i an-
goixant per als paradistes que aposten pels 
mercats, considerats com una eina de di-
namització comunitària molt important. En 
aquest sentit, De Miguel, que és president 
del Mercat de Llefià, va compartir que hi 
ha hagut de recórrer a un aval personal per 
fer front a la reparació del muntacàrregues 
del mercat de Llefià, donat que no hi havia 

prou fons. I que han hagut de prescindir de 
la persona que els assistia en algunes tas-
ques, i que ara són ells qui obren i tanquen 
el marcat, qui fan la neteja i la retirada de 
residus, i el que calgui.  
Tot i que d’entrada, el ple del 20 havia de ser 
tranquil, amb un ordre del dia sense, d’en-
trada, polèmica, va acabar essent una sessió 

dura. Juan Carlos de Miguel diu que, com 
ell, la gent està cansada de promeses sense 
complir. “La situació comença a estar ten-
sionada a la ciutat degut a que superats els 
18 mesos del mandat, alguns col·lectius han 
decidit que ja hi ha hagut prou marge”.“A-
questa supermajoria absoluta és el pitjor que 
ha pogut passar”, opina De Miguel.
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Recreació virtual del Cafè Teatre del Zorrilla

La biblioteca de Llefià es quedarà definitivament fora del programa “Estudiem de nit”

L’avís al consistori que Badalona havia estat 
una de les ciutats  amb unes 300 bandes  
emergents i l’empobriment d’aquest ac-
tiu arran del tancament de sales d’assaig 
i especialment de la persecució als locals 
de música en directe va ser el tema que 
va tancar el ple del 20 de gener. En aquest 
context, ERC posa sobre la taula que la 
ciutat té a punt el projecte del Cafè Teatre 
del Zorrilla com a espai ideal per a donar 
suport als artistes emergents. Concebut en 
el mandat 2015-2019 per Badalona Cultu-
ra, es recupera després de la pandèmia i el 

Tot i l’intent de Badalona En Comú Podem 
de demanar a través d’una moció que el 
programa “Estudiem de nit” arribi Llefià i la 
Salut amb la incorporació de la biblioteca 
de Llefià- Xavier Soto, no podrà ser. Re-
sulta que la moció que defensava aquesta 
proposta no es va presentar en els terminis 
corresponents - com altres dels punts trac-
tats-, però es pot votar la urgència i tirar mi-
lles. L’abstenció dels 18 representants del 
PP va impedir el debat malgrat el suport de 

2023 es completen les obres estructurals 
perquè aquest nou equipament cultural 
tingui accés directe des del carrer del Mar. 
Sens dubte, la seva entrada en servei dina-
mitzaria el seu comerç local. Tot estava a 
punt, diu ERC, des de Badalona Cultura, 
perquè a finals del 2023 la proposta es po-
gués inaugurar. Però el govern del PP l’ha 
aturat, assegura. Amb un aforament de 50 
persones assegudes i 100 a preu dret, es va 
dissenyar per enriquir l’oferta escènica per 
a acollir esdeveniments de petit format com 
monòlegs, microteatre, petits concerts.

l’oposició. La raó és que aquestes urgèn-
cies necessiten majoria absoluta. L’alcalde 
va instar a la presidenta del grup, Aïda Llau-
radó, a presentar-la en el proper ple, però ja 
no seria efectiu. El pròxim ple està fixat per 
al 3 i la campanya acaba el 6 de febrer. “Es-
tudiem de nit” és un programa que amplia 
l’horari, aquest any només de la Biblioteca 
Cayadó-Casagemes, de les 20.30h a les 
0.30h per facilitar espais d’estudi als joves 
en època d’exàmens.

ERC RECUPERA EL PROJECTE DEL CAFÉ TEATRE DEL ZORRILLA 
ARRAN DE LA DEMANDA AL PLE DE NO DEIXAR MORIR EL DIRECTE 

EL PP IMPEDEIX VOTAR UNA MOCIÓ PER SUMAR LA BIBLIOTECA DE LLE-
FIÀ A LA CAMPANYA ” ESTUDIEM DE NIT”, QUE NOMÉS ES FA A CANYADÓ

La darrera intervenció tensa  al ple la va protagonitzar el futur del Mercat Torner
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“No em defineix un estil, 
sinó la curiositat i les ganes 
d’experimentar” 

Entrevistem a  la compositora i cantant  Maria Arnal  

La compositora i cantant badalonina 
Maria Arnal acaba de guanyar un Pre-
mí Gaudí per la millor música original 
de la pel·lícula “Polvo Serán”, de Car-
los Marqués-Marcet. Un musical sobre 
l’eutanàsia, amb una volta de rosca 
més. Nominada també als “Premis Fe-
roz” per la cançó “La Virgen Roja” de 
la pel·lícula de Paula Ortiz, continuarà 
cap als Goya al febrer. Ara prepara la 
seva presentació en el Sónar i nou disc.  
La gira, diu, la portarà a Badalona.

Desorientes als que volen posar eti-
quetes i estils 
El que em defineix no és un estil sinó la cu-
riositat i les ganes d’experimentar i fer coses 
que no he fet abans que tenen a veure amb 
la música i el so, tot aprenent constantment. 
Ara, es tractava del món de les bandes so-
nores.

En el discurs als Gaudí, vas agrair al di-
rector que et triés i la valentia del tema. 
Sí i tant, va ser tot un repte que ell sabia 
que entomaria. De fet, el director, el Carlos, 

és amic meu i des del principi del projecte 
volia que jo hi fos. Volia elements musicals 
instrumentals fets amb la veu, que generés 
un ambient més eteri, de textures, celestial 
que requeria un ritme hipnòtic per entrar en 
la pel·lícula.”

Què tal l’experiència?
M’ha encantat.

La temàtica de la vostra pel·lícula és 
similar al film d’Almodóvar
El cinema és una mena de mirall màgic de 
la realitat. Ens atrevim a posar a la pantalla 
coses abans que a la vida, a veure què passa. 
Tots dos directors ho han fet amb molta sen-
sibilitat i amb personatges femenins comple-
xos. Però la història del Carlos a més neix 
de fets reals propers i va valorar que la volia 
portar a pantalla. 

No és, però, la teva primera incursió en 
el cine. 
He fet la cançó “La Virgen Roja”, que, per 
cert, està nominada com a millor cançó als 
“Premis Feroz”

“La gal·la va ser 
glamurosa i alhora 
reivindicativa. Va 
voler reflectir els 
excessos envers 
la realitat. S’havia 
d’aprofitar la 
visibilització dels 
Gaudí”

També vas als Goya, amb una nova no-
minació per “Polvo Serán”
Sí, però allà està l’Alberto (fent referència a 
Alberto Iglesias, compositor de la música de 
les cintes d’Almodóvar) i serà molt difícil po-
der obtenir el premi. A veure.

Tanta gal·la no distreu?. 
Uff, no em put distreure. Seré al juny al “Só-
nar” i estic preparant repertori per al direc-
te. També presentaré disc aviat. Però d’altra 
banda, la feina de la pel·lícula que ara veiem 
es va acabar l’abril de 2024. És feina feta fa 
temps i ara toca el tema de festivals i premis.”

Per cert, de qui anaves vestida?. 
El meu estilista és Jorge Ariza. I em va pro-
proposar una dissenyadora xinesa emergent. 
M’agrada anar diferent.”

Va ser una gal·la diguem-ne glamu-
rosa i alhora reivindicativa. Es va 
reivindicar “l’origen de xarnego”,  la 
importància de posar recursos per la 
igualtat d’oportunitats, es va clamar 
per la multiculturalitat i es va parlar 
d’habitatge. 
Sí, va ser reivindicativa. La mateixa gal·la es 
van voler reflectir els excessos de moments 
així, com els vestits, la catifa vermella i les 
joies, envers la realitat. I per això es va par-
lar d’habitatge. 
Aquí, com en altres capitals europees, pa-
tim molt pel preu dels lloguers i és clau que 
en espais amb tanta visibilització, amb la 
projecció d’un esdeveniment així,  diguem 
que no pot ser. 
Hi ha un comportament molt cínic. L’Ajunta-
ment de Barcelona no ens van deixar enre-
gistrar una escena de la nostra pel·lícula al 
Parc Güell i, en canvi, es va posar catifa ver-
mella a Louis Vuitton per la Copa Amèrica. 
A ell sí, i a la Fórmula 1 també, i al Carlos, 
un artista local, no li permeten llogar el Parc 
Güell per fer-hi una pel·lícula. La ciutat no 
es pot vendre

Quina és la teva relació amb Badalo-
na?. 
Evidentment, molt bona. És la meva ciutat. 
Badalona m’agrada molt. Hi tinc la mare, 
el pare, amics, amigues... No hi vaig mol-
tíssim perquè venen ells a veure’m. Però 
és la meva ciutat. El meu col·le ha estat el 
Betúlia, el meu institut, La Llauna. També 
tinc un gran vincle amb l’Escola de Música 
Moderna de Badalona.

Et veurem aviat per aquí?. 
Quan estigui de gira segur que hi vindré.f



L’Esperit Sant reforça l’atenció als pacients crònics 
amb una nova figura d’infermeria

4.6 milions per impulsar l’ocupació

Figura de la infermera clínica de transició, especialitzada en gestió de pacients crònics

Les actuacions en matèria d’ocupació i formació arribaran a 1186 aturats i aturades 

L’Hospital ha posat en marxa una nova ini-
ciativa per millorar l’atenció als pacients 
amb malalties cròniques complexes (PCC). 
Aquesta estratègia incorpora la figura de la 
infermera clínica de transició, especialitzada 
en la gestió de pacients crònics. Liderada 
per la Sra. Rosario Cabello, la seva missió 
és coordinar l’atenció d’aquests pacients 
amb una visió proactiva, garantint un se-
guiment proper, personalitzat i integrat amb 
altres serveis sanitaris. Quan un pacient 

crònic complex arriba al Servei Urgències 
i l’equip mèdic determina criteris d’ingrés, 
la infermera clínica de transició, conjunta-
ment amb l’equip de Medicina Interna, rea-
litza una valoració per determinar la millor 
opció assistencial. Això inclou alternatives 
com l’alta mèdica amb seguiment a través 
de l’Atenció Primària o la infermera gestora 
de crònics, la derivació a la Unitat d’Hos-
pitalització Domiciliària (UHD) o, l’ingrés 
hospitalari. Aquesta col·laboració busca po-

Les accions formatives i de promoció de 
l’ocupació gestionades per l’empresa mu-
nicipal Grameimpuls arribaran a 1.186 
persones de la ciutat en situació d’atur i 
es desenvoluparan des d’ara i durant el 
2025. Després de més de deu anys sense 
oferir-lo, es recupera el Taller d’Ocupació, 
un programa de formació amb contracte 

Un 31% més que a la darrera convocatòria / Foto: Grameimpuls
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laboral per a majors de 30 anys. Santa 
Coloma de Gramenet destinarà 4,6 mi-
lions d’euros en la nova convocatòria de 
“Treball als barris”, un 31% més que a 
l’edició passada. En total, les actuacions 
en l’àmbit de la formació i l’ocupació arri-
baran a 1.186 persones de la ciutat en 
situació d’atur. Les primeres accions ja 

s’han posat en marxa. Dues de les més 
destacades ho han fet aquesta setmana. 
Es tracta de la Casa d’Oficis, adreçada 
a joves d’entre 16 i 29 d’anys i el Taller 
d’Ocupació, un programa de formació 
amb contracte laboral per a majors de 
30 anys que no s’oferia a la ciutat des de 
2012. L’increment en la dotació econòmi-
ca ha permès recuperar aquest programa, 
que permetrà la contractació, mentre es 
formen, d’una trentena de persones en els 
àmbits de la restauració, el medi ambient i 
la neteja. És una de les novetats de la con-
vocatòria, juntament amb les dues noves 
especialitats de la Casa d’Oficis – el curs 
d’agricultura ecològica i el d’instal·lacions 
d’energies renovables –, que se sumen a 
les formacions en cuina, restaurant i bar, 
fontaneria, gestió administrativa i jardine-
ria que ja s’oferien l’any passat. En total, 
participen 60 joves de Santa Coloma que 
es formaran al CF Marie Curie i a l’Escola 
de Restauració. També hi ha recorreguts 
formatius en altres espais singulars, com 
ara l’hivernacle, l’hort i la Vinya d’en Sa-
bater. 

Orientació laboral 
A més de la Casa d’Oficis i el Taller 
d’Ocupació, «Treball als barris» con-
templa dispositius d’inserció i orientació 
laboral adreçats als col·lectius amb més 
dificultats d’accés al mercat laboral. N’hi 
ha tres i estan adreçats a persones atura-
des de llarga durada i majors de 45 anys, 
dones i persones nouvingudes. Dins 
d’aquest programa s’inclou l’itinerari for-
matiu Iria que, des de 2017, forma dones 
de la ciutat en oficis masculinitzats. En 
total, els dispositius beneficiaran a 950 
persones. Un altre dels programes des-
tacats són els plans d’ocupació. Durant 
el proper any, l’Ajuntament, a través de 
Grameimpuls, contractarà 146 persones 
per desenvolupar tasques relacionades 
amb el manteniment d’edificis i espais 
municipals, la millora de la via pública i 
la jardineria i la neteja urbana. L’objectiu 
dels plans d’ocupació, que inclouen mò-
duls formatius, és facilitar a les persones 
participants els coneixements necessaris 
per poder incorporar-se, amb posteriori-
tat, a l’empresa ordinària.

tenciar l’autonomia del pacient, reduir l’ús 
innecessari de recursos hospitalaris i millo-
rar l’eficiència assistencial. Es tracta d’una 
prova pilot que busca millorar el seguiment 
personalitzat i la detecció de les necessitats 
específiques dels pacients crònics, poten-
ciant l’educació sanitària i alternatives a 
l’hospitalització. La iniciativa també reforça 
la continuïtat assistencial amb l’objectiu de 
garantir una atenció més coordinada, segura 
i adaptada a les necessitats de cada pacient. Foto: Esperit Sant





Santa Coloma es reafirma com un dels municipis 
més segurs de l’Àrea Metropolitana de Barcelona

Resultats d’un estudi de l’AMB favorables

Aprovat un pressupost 
de 170 milions, 22 més 
que el de 2024 

El 15.2% es destina a serveis socials

El pressupost general de la corporació —que 
inclou l’Ajuntament, el Patronat Municipal de 
la Música i les societats municipals— per al 
2025, arriba a un import de 170.690.509 eu-
ros, uns 22 milions més que el d’aquest any. 

15.2% a serveis socials
En aquest sentit, es destina prop del 54% a 
polítiques de serveis socials, promoció social, 
igualtat, educació, neteja, manteniment, segure-
tat ciutadana i habitatge. Serveis Socials és l’àrea 
a la qual s’adreça més despesa, un 15,2%; se-
guida de Neteja i Manteniment, amb un 13,2%; 
Educació, amb el 10,2%; i Habitatge i Seguretat 
Ciutadana, amb més d’un 7% cadascuna.

Destí de la despesa
Cal destacar els 28 milions d’euros per a la 

neteja de l’espai públic (vies, places, parcs 
i edificis) i les actuacions fitosanitàries de 
lluita contra les plagues, més els 2 milions 
que s’assignen al manteniment de la via 
pública. Les actuacions en polítiques edu-
catives són de les que augmenten respecte 
a l’any anterior. Es destinaran més de 4,5 
milions d’euros a la gestió del servei mu-
nicipal d’escoles bressol, actualment amb 
9 centres, mitjançant la societat municipal 
Bressolgramenet SA. Amb aquesta dotació 
es garanteix el servei municipal incloent 
la part del cost no subvencionada per la 
Generalitat de Catalunya com és la parella 
educativa. En aquesta àrea es gestionen els 
programes de planificació educativa per 
import de quasi un milió d’euros; concreta-
ment, el programa de reutilització de llibres 

Cal destacar la partida de 28 milions 
d’euros per a la neteja de l’espai públic
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L’estudi realitzat per l’AMB revela que 
Santa Coloma presenta un índex de vic-
timització del 19,6%, molt per sota de la 

mitjana metropolitana, que se situa en 
el 26%. Aquesta dada reforça la posi-
ció de la ciutat com un dels municipis 

i l’adquisició d’ordinadors per import de 
675.000 euros i el programa d’agents cívics 
per import de 218.000 euros. 

Infància i joventut
Es reforcen especialment les activitats des-
tinades a la infància i joventut, com ara la 
reobertura del centre Rellotge XXI i les activi-
tats de casals infantils. Les polítiques socials 
continuen sent les protagonistes als comptes 
municipals. Es destinen 4,5 milions d’euros a 
la prestació del servei d’atenció domiciliària, 
mantenint-se congelats els preus públics, i 
es preveu una dotació de 3,6 milions d’euros 
per atendre situacions d’emergència i vul-

nerabilitat habitacional. Es dona continuïtat 
també als programes destinats a ampliar el 
parc d’habitatge municipal amb els convenis 
amb SAREB i la Fundació Habitat 3, l’edifici 
dotacional de l’antiga escola Miguel Hernán-
dez i l’adequació de locals per convertir-los 
en habitatge social. La societat municipal 
Grameimpuls SA gestionarà programes 
de formació ocupacional i emprenedoria 
per import de més de 14 milions d’euros, 
i es destinaran 805.000 euros al Pla Local 
d’Ocupació. També augmenta la dotació per 
a activitats esportives, cicle festiu, festes de 
barri, programes del Teatre i Auditori, i les 
destinades als centres cívics i casals.

amb menor incidència delictiva, tant a 
la zona del Besòs, on ciutats com Bar-
celona (29,8%) i Badalona (27,3%) 
registren xifres més altes, com en el 
conjunt de l’AMB. Segons els resultats 
de l’enquesta, Santa Coloma no només 
destaca en termes generals, sinó que 
també es consolida com a referent en 
diversos àmbits específics. A l’àrea de 
seguretat personal, registra un índex 
del 14,3%, sent la segona ciutat més 
segura de l’AMB en aquesta categoria, 
només superada per Sant Cugat del Va-
llès, que arriba al 12%. En referència a 
la seguretat dels vehicles, Santa Coloma 
lidera amb l’índex més baix de tota l’àrea 
metropolitana, amb un 4%. A més, en 
l’àmbit de seguretat en domicilis, la ciu-
tat comparteix la primera posició amb 
un índex del 2,7%, al mateix nivell que 
Badalona, Cornellà de Llobregat i Sant 
Boi de Llobregat. Aquestes xifres situen 
Santa Coloma en nivells de seguretat 
comparables a municipis amb menys 
de 50.000 habitants, malgrat la seva alta 
densitat de població.Sobre la tasca dels 
i les agents de la Policia Local, destaca 
l’opinió positiva dels enquestats, que 

han atorgat una qualificació mitjana de 
7,28. Aquest resultat posiciona la Poli-
cia Local de Santa Coloma com el segon 
cos policial millor valorat de l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB), només 
superat per Cornellà de Llobregat, que 
arriba a una puntuació de 7,34. Cal 
destacar que aquesta valoració supera 
àmpliament la mitjana metropolitana, 
situada en 6,76, reflectint el reconeixe-
ment ciutadà al treball desenvolupat per 
la policia colomenca

Balanç de criminalitat 
La millora en la seguretat ciutadana a 
Santa Coloma de Gramenet es reflec-
teix també en el balanç de criminalitat 
del Ministeri de l’Interior, que confirma 
una tendència positiva durant el tercer 
trimestre de 2024. Segons l’informe, 
els delictes convencionals a la ciutat 
han registrat una reducció del 6,1% en 
comparació amb el mateix període de 
l’any anterior. A més, el conjunt total de 
delictes ha experimentat una disminució 
addicional del 1,3%, consolidant així 
els avenços en matèria de seguretat a la 
ciutat.





Sant Adrià multiplica per sis 
la inversió del PUOSC

La Generalitat ha fet oficials les dades

El municipi rebrà una inversió de 789.900 euros, després dels últims 125.777

El Govern de Catalunya, liderat pels so-
cialistes, ha anunciat una important injec-
ció econòmica per a Sant Adrià de Besòs 
en el marc del Pla Únic d’Obres i Serveis 
de Catalunya (PUOSC) 2025-2029. En 
aquesta nova convocatòria, el municipi 
rebrà una inversió de 789.900 euros, una 
xifra que multiplica per sis els 125.777 
euros assignats durant el període ante-
rior, quan governaven ERC i Junts. Se-
gons ha informat la portaveu del Govern, 
Sílvia Paneque, aquesta nova dotació és 
part d’un pressupost total de 500 milions 
d’euros, el doble dels recursos destinats 
anteriorment per millorar els espais pú-
blics i donar suport al municipalisme. El 
nou model del PUOSC, que s’estendrà 
fins al 2029, destaca per donar més flexi-
bilitat i autonomia als ens locals a l’hora 
de seleccionar projectes. L’objectiu prin-
cipal és impulsar la dinamització social i 
econòmica, així com fomentar la millora 
del territori. Paneque ha destacat també 
una línia específica dins del PUOSC per 

als municipis rurals i petits, amb menys 
de 2.000 habitants, garantint una inversió 
mínima de 110.000 euros per a cadascun. 
Aquesta mesura busca assegurar el des-

envolupament equilibrat de tots els terri-
toris, tant urbans com rurals. Amb aquesta 
nova dotació, Sant Adrià de Besòs podrà 
abordar millores significatives en l’espai 

públic, reafirmant el compromís del Go-
vern amb el teixit del municipalisme i la 
millora de la qualitat de vida dels seus 
ciutadans i ciutadanes.

Illa i Parlon anuncien més 
presència policial al barri de la Mina

El president Illa visita Sant Adrià
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Després del greu tiroteig succeït al barri de 
la Mina, que ha generat una forta alarma so-
cial a Sant Adrià de Besòs, el president de 
la Generalitat, Salvador Illa, i la consellera 
d’Interior, Núria Parlon, es van reunir amb 
l’alcaldessa de Sant Adrià, Filo Cañete. En 
aquesta trobada, han anunciat un augment 
en el desplegament policial a la zona i la 
convocatòria imminent d’una Junta Local 
de Seguretat extraordinària per coordinar 
accions i abordar la problemàtica derivada 
de l’enfrontament entre clans rivals, que per 
fortuna només va causar una dona ferida 
lleu per una bala perduda. El president Illa 
ha declarat que “es convocarà una Junta es-
pecífica per analitzar què ha passat i deter-
minar si cal intensificar les mesures de se-
guretat”. Illa també ha volgut subratllar: “No 
hi ha impunitat”. A continuació, Illa, Cañete, 
Parlon i el director general dels Mossos, 
Josep Lluís Trapero, han visitat personal-
ment el barri per mostrar el seu suport als 
veïns. Paral·lelament, els Mossos d’Esqua-
dra ja han iniciat un important desplega-
ment al barri, que inclou la presència de la 
Brigada Mòbil (BRIMO) i l’Àrea Regional de 

Recursos Operatius (ARRO), tal com ha 
avançat El Periódico. Aquest reforç, que 
s’aplicarà en tots els torns, garantirà la 
seguretat les 24 hores del dia.

Control de les armes
El tiroteig ha posat de manifest, una 
vegada més, la necessitat de prendre 
mesures efectives per controlar les 
armes de foc. L’alcaldessa Filo Cañete 
ha reiterat la seva demanda de “recu-
perar l’espai públic de forma urgent” 
i ha subratllat la necessitat d’adoptar 
mesures excepcionals per al control i 
la retirada d’armes al municipi. En l’àm-
bit polític, el Partit Popular ha exigit la 
compareixença de la consellera Parlon 
al Parlament per explicar les accions 
previstes pel Govern per combatre l’ús 
creixent d’armes de foc a Catalunya. 
Juan Fernández, portaveu dels popu-
lars, ha qualificat de “prioritari” evitar 
que incidents com aquest es tornin a 
repetir i ha demanat que el president Illa 
també comparegui per abordar la qües-
tió de la seguretat pública.



Alcampo va realitzar compres a proveïdors de Catalunya 
per valor de més de 782 milions d’euros el 2024
La cadena treballa amb 738 proveïdors catalans
Alcampo va realitzar compres el 2024 
a 738 proveïdors de Catalunya per un 
valor de més de 160 milions d’euros.
Aquesta xifra inclou tant les compres 
de productes destinats als lineals 
d’Alcampo de tota Espanya com els 
que només es comercialitzen a les 
botigues que Alcampo té a la Co-
munitat Autònoma: 10 hipermercats 
i 51 supermercats (dels quals 49 
són franquícies). Per a les botigues 
de tot Espanya, es treballa amb 639 
proveïdors, als quals es fan compres 
per valor de més de 767 milions d’eu-
ros. En el segon cas, el nombre de 
proveïdors locals ascendeix a 99, als 
quals s’adquireix mercaderia per un 
valor superior als 15 milions d’euros 
anuals. Alcampo aposta amb determi-
nació per la col·laboració estreta amb 
els productors espanyols, contribuint 
a la creació de riquesa i valor a cada 
territori on la companyia desenvolupa 
el seu model de comerç.
Alcampo realitza compres en una 

trentena de llotges espanyoles, com 
les de Blanes i Roses a Girona i 
Amposta i Sant Carles de la Ràpita 
a Tarragona. Pel que fa a la carn, el 
100% de la carn de xai, pollastre i 
porc que es posa als seus lineals és 
nacional i afavoreix la incorporació 
de varietats autòctones, treballant 
amb 24 d’aquestes. En el cas de frui-
tes i verdures, Alcampo aposta per 
l’origen Espanya, adquirint produc-
tes hortofructícoles d’importació en 
contratemporada i quan, per diverses 
circumstàncies, hi ha escassetat de 
producte espanyol o quan la tempo-
rada nacional ja ha acabat o no ha 
començat. 
En termes generals, Alcampo va rea-
litzar el 2024 compres de productes 
a 5.527 proveïdors espanyols1 per 
un valor de 3.735 milions d’euros. 
Aquesta xifra inclou les compres de 
productes excepte carburants (si s’hi 
sumen els carburants, les compres 
ascendeixen a 4.144 milions d’euros).

el respecte” cap als patriarques, fet que dificulta la 
mediació familiar tradicional. La consellera d’Inte-
rior, Núria Parlon, ha assegurat que el reforç policial 
al barri es mantindrà “fins que la situació estigui 
controlada”.

Els patriarques
L’alcaldessa ha posat en relleu la gravetat que joves 
d’entre 14 i 16 anys tinguin accés a armes de foc, 
una situació que, segons ella, reflecteix un canvi de 
dinàmiques i una pèrdua de respecte als patriarques. 
Si amb aquesta edat ja actuen amb tanta violència, el 
risc pel futur pot ser encara més gran. 

L’alcaldessa de Sant Adrià de Besòs, Filo Cañete, 
ha assegurat que els autors del tiroteig ocorregut 
dimarts passat al barri de la Mina són joves “amb 
un accés fàcil” a armes de foc. En declaracions a 
Catalunya Ràdio, Cañete ha subratllat que aquest 
grup ha actuat amb l’objectiu de “demostrar poder” 
al barri, després d’una disputa que va acabar con-
vertint-se en un tiroteig per intimidar. L’alcaldessa 
ha demanat una actuació contundent per posar fi a 
aquesta situació. Cañete també ha expressat preo-
cupació per l’actitud d’aquests joves, als quals ha 
descrit com una generació amb accés fàcil a recur-
sos econòmics i armament, que, a més, ha “perdut 

Joves amb fàcil accés a 
armes de foc, el perfil dels 
responsables del tiroteig massiu

Torna una nova edició de l’acti-
vitat « Pedals als parcs i platges 
metropolitans», organitzada per 
l’Àrea Metropolitana de Barcelo-
na (AMB) amb la col·laboració 
de l’Ajuntament de Sant Adrià. 
Enguany l’activitat, que es va 
posar en marxa l’any 2021 com 
a prova pilot, se celebrarà del 22 
de gener al 3 de febrer i partici-
parà l’alumnat del cicle superior 
de primària i primer i segon 
d’ESO dels centres educatius 
del municipi. Aquesta és una 
proposta d’educació ambiental 
que inclou una xerrada didàctica 

200 alumnes de Sant 
Adrià, en bici amb un 
programa de l’AMB 

sobre la mobilitat sostenible i la 
seva incidència en la millora de 
la qualitat de l’aire de la ciutat i 
sobre els valors socioambientals 
del parc del Litoral, la platja i la 
desembocadura del Besòs i el 
seu paper de connector ecològic 
així com la seva situació en el 
marc dels itineraris pedalables 
a l’entorn del Besòs. Posterior-
ment, s’expliquen les normes de 
circulació en bicicleta i s’inicia el 
recorregut ciclista pel municipi. 
Està previst que participin prop 
de 200 alumnes dels centres 
educatius de Sant Adrià.

Foto: AMB

El tiroteig va tenir més de 150 trets 
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Foto: penya.com

Fi a l’aventura europea

La Penya ha quedat eliminada i diu adéu a 
Europa a 21 de gener. Els verd-i-negres van 
perdre a casa contra el Trento per un clar 
86-100. Es va tornar a mostrar un joc po-
bre i sobretot una passivitat defensiva on el 
conjunt italià treia accions positives en cada 
acció. Ara, la Penya s’haurà de centrar en 
la Lliga Endesa on només val classificar-se 
pels playoff. Sense Gates (Múrcia) i amb 
Dekker fins a final de temporada. Els italians 
van sortir més endollats al partit, i amb un 
gran Myles Cale van dominar d’inici a fi tot 
el partit. Al segon període la diferència ja 
era de dues xifres, i cada intent de remun-

La Penya obrirà la Copa del Rei contra l’Unicaja

Menys de tres setmanes perquè 
comenci una nova Copa del Rei. 
La Penya hi serà, i el camí cap al 
possible títol no serà gens fàcil. 
El conjunt verd-i-negre obrirà la 
Copa (dijous 18:30h horari penin-
sular) contra l’Unicaja de Màlaga, 
líder de l’ACB i campió de la copa 
fa dues temporades a Badalona. 
En l’últim precedent entre Penya i 
Unicaja, primera volta, els verd-i-
negres només van perdre per cinc 
punts en un duel molt igualat. El 
fet de jugar el primer partit de la 
Copa permet a l’equip guanyador 
tenir un dia més de descans res-
pecte els conjunts rivals. En cas 
que la Penya guanyi el matx de 
quarts de final, el rival de semi-

finals seria el vencedor entre el 
Tenerife - Barça. L’últim precedent 
pel conjunt verd-i-negre en un 
debut a Copa del Rei va ser fa tres 
edicions a Granada, quan l’equip 
de Carles Duran va caure 62-64 
contra el Lenovo Tenerife.
Ahir també es va fer el sorteig de 
la MiniCopa Endesa, on l’Infan-
til de la Penya ha caigut al grup 
A, emparellat amb Barça (màxim 
favorit al títol), Gran Canària 
i Unicaja. L’equip entrenat per 
Quim Radó arribarà a la cita amb 
jugadors importants tocats, com 
són Pau Gil, Nuk Fernández i Lluc 
Soley. Caldrà veure si també re-
peteixen amb el convidat, Chris 
Echezuria (Pablo Laso Academy).

tada de la Penya era contestat a l’instant pel 
Trento, que no deixava reacció al Joventut. 
La Penya es va situar a 12 punts a falta de 
cinc minuts, però el temps mort del Trento 
va servir per tornar a capgirar la dinàmica 
i estirar el marge fins als 16 punts a favor 
pels italians. Algun xiulet a l’Olímpic i gent 
marxant del camp degut a la pobre imatge 
que es va donar ahir al camp en un partit tan 
important, on l’equip s’hi jugava contuinar 
vius a Europa o quedar eliminats.
Al final, 86 a 100, i com a única nota po-
sitiva, el debut del jove del planter Adrián 
Torres (2006),
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Serà el dijous (18:30h) horari peninsular. En cas de victòria, 
la Penya tindria un dia més de descans

El Joventut queda matemàticament 
eliminat a l’Eurocup  a la fase de grups
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Una grandíssima Penya posa contra les 
cordes el segon classificat de la Su-
perlliga encara que no aconsegueix la 
victòria (63 - 47). Durant els primers 
compassos del partit, el joc va ser tre-
mendament igualat. La Penya va enten-
dre a la perfecció que la manera efectiva 
d’aturar el conjunt manxec era jugar 
sense por. I, a través d’una gran defensa 
i un bon percentatge en el llançament, 
va aconseguir tancar el primer temps 
amb el resultat de 10 a 13. Al segon 
període tot va continuar amb el mateix 
guió i la Penya va exhibir una gran de-

El Menarini Joventut 
perd contra l’Albacete, 
el segon classificat

fensa per marxar només per la mínima al 
descans. A la represa, però, la situació 
es va normalitzar, i l’Albacete va pren-
dre la iniciativa del partit i va capgirar 
el marcador. A conseqüència dels bai-
xos percentatges en el llançament del 
Menarini Joventut, el partit va arribar a 
l’últim parcial amb el resultat de 43 – 
32. Finalment, en el darrer quart, el Me-
narini Joventut va desenvolupar un molt 
bon bàsquet. Tanmateix, el rival amb qui 
es mesurava era d’una altra categoria, i 
els de Badalona van acabar cedint per 
63 – 47.

Exhibició de Coulibaly i nova victòria de la Penya 
que continua sent l’equip revelació a Lliga Femenina

18 experts han d’impulsar millores educatives

La Penya supera al Celta Femka Zorka per 80 
a 72 i suma el novè triomf de la temporada. 
Extraterrestre Coulibaly: 30 punts i 47 de 
valoració. Novena victòria per la Penya que 
continua sent la gran sorpresa de Lliga Feme-
nina, i segueix lluitant per l’objectiu de la per-
manència - quasi fet - i, per què no, realitzar 
una gran segona volta i ser equip de play-off.
Mariam Coulibaly va tornar a ser el factor 
decisiu i determinant amb 30 punts, 14 re-
bots i 47 de valoració, el millor registre en 
els darrers vuit anys de competició. La MVP 
de la Penya i una jugadora que no trigarà en 

tenir ofertes superiors. L’inici del matx va ser 
complicat ja que el Celta va tenir un encert alt 
des del perímetre, tancant el primer quart amb 
un +3 per a les gallegues. Al segon quart, la 
nova incorporació verd-i-negra, Washington 
(7 punts, 6 assistències i 13 de valoració en 
el debut) va situar l’empat a 39 al descans. A 
la represa, Coulibaly va fer-se notar, i quan 
el Celta estava més a prop d’empatar al tram 
final, un triplàs d’Anna Cruz va servir per tan-
car el matx. La Penya jugarà dissabte a les 
19:00h a Araski amb l’objectiu de sumar el 
10è triomf.

Ferran Pursals - redaccio@diaridebadalona.com

La Penya ja té la novena 
victòria a Lliga Femenina
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Acció del partit a Fontetes CF Badalona

El Badalona guanya a pilota aturada

Fassani i Dani Homet s’estrenen a la lliga

Els escapulats respiren a la classificació

Els dos jugadors han hagut de passar per l’infermeria durant el primer tram de la temporada

El Badalona va sumar una victòria vital al 
camp del cuer, el Cerdanyola, (0-2)(. Dues 
accions a pilota aturada a la primera part van 
posar el partit en franquícia per als homes de 
Jordi López. El primer gol no trigava en arribar. 
Al minut 7 el davanter uruguaià German Fas-
sani rematva un córner, des del segon pal, al 
fons de la xarxa. Els escapulats van controlar a 
la perfecció el primer temps en un camp de re-
duïdes dimensions com és el de Fontetes. Poc 
abans d’arribar al descans Dani Homet feia el 
segon gol a la sortida d’un altre servei des de 
la cantonada. Amb el partit ben controlat en el 
marcador, el Badalona sempre deixa un espai 
per al patiment. El Cerdanyola escurçava dis-
tàncies mitjançant Pau. El gol esperonava a 
l’equip de l’exentrenador del Badalona, Santi 
Àlvarez, necessitat de punts per sortir de la cua 
de la classificació. Malgrat els intents locals el 
Badalona es va defensar a la perfecció, asso-
lint una victòria que li permet agafar aire. Els 
badalonins són dotzens amb 21 punts, quatre 
per sobre dels llocs de descens i a sis punts 

Primer gol de German Fassanis

Si una cosa quedava clara el passat estiu 
no era un altre que la fortalesa ofensiva que 
podia tenir el Badalona. La primera notícia 
arribava amb les renovacions de Dani Homet 
i el badaloní Toni Larrosa, els dos jugadors 
referència del passat curs, que van ser deter-
minats per classificar l’equip al play off d’as-

de la cinquena plaça de play off. Diumenge 
al migdia rebran a l’Estadi la visita del Tona. 
L’equip osonenc és tercer a la classificació 
amb 32 punts. A la primera volta ha obtingut 
grans victòries, però també ha patit algunes 
sorprenents golejades

El Juvenil li planta cara al Barça
Després de donar la campanada al camp del 
Mallorca en el darrer partit del 2024, l’equip 
juvenil del Badalona rebia diumenge la visita 
del FC Barcelona. Els escapulats van plantar 
cara davant la qualitat dels jugadors blaugra-
na, els quals van assolir la victòria gràcies a 
un gol de Pedro Rodríguez al minut 24. L’equip 
dirigit per José Manuel Rios, després de la 
destitució fa algunes jornades d’Isaac Fabre-
gat, finalitzarà el seu particular “Tourmalet” 
aquest cap de setmana a la Ciutat Esportiva 
Dani Jarque. El posterior calendari favorable 
ha de permetre l’equip de Rios començar a es-
calar a la classificació, amb l’objectiu d’assolir 
la permanència.

cens. Al marge del fitxtage mediàtic del da-
vanter badaloní, Alvaro Vázquez, la direcció 
esportiva encara anunciava una altre incor-
poració a la davantera, German Fassani. El 
jugador uruguaià arribava amb un gran car-
tell, especialment amb un gran record dels 
aficionats de la UE Sant Andreu. Fassani va 

ser un jugador clau en l’ascens dels quadri-
barrats a Segona RFEF. Amb tots aquests ju-
gadors semblava que el Badalona d’enguany 
seria un arma de destrucció massiva a l’àrea 
rival. Alvaro Vázquez començava la tempora-
da amb tres gols en dos partits, i fins aquí el 
seu bagatge golejador. Tant Dani Homet com 

Fassani han hagut de passar per l’inferme-
ria, la qual cosa ha provocat que hagin estat 
baixa durant bona part de la primera volta. 
Homet tornava als terrenys de joc el passat 
mes de novembre, mentre que l’uruguaià va 
anar apareixent i desapareixent sense haver 
pogut obtenir la necessària continuitat. Diu-
menge a Cerdanyola, tots dos jugadors es 
van estrenar amb els seus primers gols a la 
lliga. Fassani va demostrar la seva fortalesa 
en el joc aeri, mentre que Dani Homet va evi-
denciar la seva efectivitat a boca de canó

Pablo Ufano cedit al Vilanova
Parlant de davanters, el club emetia un co-
municat anunciant que el davanter Pablo 
Ufano, el qual no ha pogut gaudir de gaires 
oportunitats, era cedit al Vilanova, equip de 
Lliga Èlit. D’entrada sobta que en aquestes 
categories hi hagi una cessió. Abans d’Ufa-
no, el club ja havia comunicat la baixa d’En-
ric Baquero, un altre jugador que tampoc ha 
pogut demostrar la seva qualitat. El defensa, 
Iker Bermúdez i el porter Juanvi Canales (ti-
tular durant bona part de la primera volta), 
també han causat baixa. De qui no se sap el 
seu futur és el porter Óscar Medina. L’entre-
nador Jordi López no compta amb ell. El Ba-
dalona disposa d’un únic porter al seu primer 
equip. En aquestes dues darreres jornades la 
plaça de segon porter l’han ocupat els porters 
del juveni. 
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Les de Ferran Cabello trenquen la sequera golejadora

Acció del partit. Lliga F Acció del partit.

Celebració al vestidor

El Levante Badalona va empatar 
contra l’Atlético de Madrid (1-1) en 
el darrer partit de la primera volta. 
Malgrat no sumar la victòria, les de 
Ferran Cabello van oferir un bon 
partit al poc públic assistent a l’Es-
tadi. Després d’uns primers minuts 
d’igualtat, les matalesseres van 
tenir fins a una triple ocasió, una 
jugada culminada finalment amb 
el primer gol del partit al minut 16. 
Una defensora local treia la pilota 
sota pals, la posterior rematada 
anava al travesser, i ja a la tercera, 
Ajibade feia el gol. Malgrat el cop 
moral l’equip de Badalona no li va 
perdre la cara al partit. Estefania 
Banini tenia la millor opció del seu 
equip abans del descans. Les juga-
dores de Ferran Cabello van sortir 

Bon empat del Levante 
Badalona contra l’Atlético

La Unificació Llefià es refà de la derrota al derbi

El Seagull rep 
massa càstig contra 
el Vila-real B

de vestidors decidides a capgirar el 
marcador. Al minut 58 Irina Uribe 
aprofitava una gran jugada de Maca 
Portales per fer el gol de l’empat. 
D’aquesta manera Irina trencava 
una sequera golejadora que durava 
prop de dos mesos. L’anterior gol a 
la lliga va ser el passat 23 de no-
vembre El gol va donar ales a les 
de Badalona, arribant a la porteria 
visitant amb opcions de perill, sen-
se obtenir el premi de la victòria. Ja 
al tram final, el cansament físic va 
passar factura. Amb aquest empat 
el Levante Badalona suma ja nou 
partits sense conèixer la victòria. 
L’equip finalitza la primera volta 
del campionat de Lliga F amb 17 
punts, en una zona tranquil-la de 
la classificació. Aquest dissabte es 

jugarà a la locaitat valenciana de 
Buñol el duel levantinista entre el 
Levante UD i el Levante Badalona, 
Les valencianes són penúltimes a  
la classificació, una bona oportu-
nitat per trencar la rauxa de partits 
sense guanyar.

Ferran Cabello satisfet
A la finalització del partit l’entrena-
dor de les badalonines, Ferran Ca-
bello, es va mostar satisfet pel joc 
de l’equip, però no pas pel resultat: 
“Vam ser superiors a l’Atléti-
co. L’equip va mostar ambició. 
No estic content del resultat. 
L’equip genera sense acabar 
de materialitzar les arribades 
a la porteria contrària. L’equip 
mereix més”.

El Seagull va perdre a l’Estadi 
contra el Vila-real B (1-3). Les 
gavines van pagar cara la man-
ca de contundència a les dues 
àrees, tan en la part defensiva 
com de cara a la porteria con-
trària. Després d’uns primers 
minuts de molta intensitat de les 
badalonines, aquestes es van 
veure sorpresa per una acció a 
la contra de l’equip groc. La da-
vantera Núria Penalba guanyava 
l’esquena a la defensa per inau-
gurar el marcador. Més enllà del 
gol i la derrota, la pitjor de les 
notícies arribava amb la lesió de 
la jugadora Judith Miron. Ja a la 
segona part, i mentre les de Pol 
Fdernández oferien el seu millor 
joc amb clares ocasions de gol, 

Cara i creu dels equips ba-
dalonins de Segona Catalana 
després d’haver-se disputat el 
derbi badaloní la setmana ante-
rior. La Unificaci´Llefià va poder 
refer-se de la derrota contra els 
seus veïns amb victòria balsà-
mica al camp del Parets (0-1). 
Els de Jordi Souto van ser els 
dominadors del partit, portant la 
iniciativa des del seu inici. Els 
badalonins van acusar la manca 
d’encert de cara a porteria per 
patir més del que haguessin 
merescut. El gol no va arribar 
fins al minut 70, moment en el 

una badada defensiva propiciava 
el segon gol del partit. Malgrat 
el cop moral les gavines ho van 
continuar intentant però sense 
crear ocasions de perill, a ex-
cepció d’un xut al travesser. Una  
novabadada defensiva significa-
va el tercer gol visitant. Al tram 
final del partit Sara Codina feia 
el gol de l’honor del seu equip. 
Malgrat aquesta derrota el Sea-
gull manté intactes les seves 
aspiracions de classificar-se per 
al play off d’ascens a Segona 
RFEF. L’equip de Fernández és 
cinquè amb 30 punts. El pròxim 
partit serà el 2 de febrer a Vic, 
contra l’equip que el precedeix a 
la classificació, el Vic Riuprimer 
amb 28 punts

qual, Adel aprofitava una cen-
trada des de la banda dreta per 
superar al porter local. Aquest 
mínim avantatge va provocar 
que els locals creiessin en la 
possibilitat d’assolir l’empat. La 
Llefi va controlar la situació del 
partit amb arribades que no va 
aprofitar per ampliar el marca-
dor. 
El Lloreda no va poder culmi-
nar la seva setmana fantàstica. 
Els de Carlos Cuevas van pedre 
a casa contra Les Franqueses 
(1-2). El joc de transició dels 
visitants van agafar a contrapeu 

Les gavines paguen la manca 
de definició a les àrees

als badalonins en més d’una 
ocasió. Si en el derbi el Llore-
da va fomentar la seva victòria a 
l’inici de la segona part, el pas-
sat diumenge va ocórrer tot el 
contrari. Els dos gols visitants 
van arribar després de passar 
pels vestidors. Danilo va retallar 
distàncies amb un gran servei 
de falta. El Lloreda ho va inten-
tar i, fins i tot, li van anul-lar 
un gol en temps afegit, en una 
acció molt discutida en la qual 
el jugador local no va demanar 
la tanca. Aquest cap setamana el 
Lloreda rebrà al Masnou, men-



El Círcol no renuncia a continuar a Super Copa
Els de Coro guanyen a Sabadell per mantenir les seves aspiracions de permanència
El Círcol es manté viu a la màxima ca-
tegoria del bàsquet català després de 
guanyar diumenge a la pista del CN Sa-
badell (70-80). Els de Coro van fraguar 
la seva victòria amb una gran segona 
part. A l’inici del darrer quart els badalo-
nins agafaven una renda de quinze punts 
(51-66), la qual va resultar definitiva. 
Els 22 punts i 7 rebots d’Alvaro Puertas 
van ser determinats per un triomf que, 
malgrat continuar com a cuer, li permet 
a l’equip poder seguir tenint opcions de 
permanència. Qui no va poder sumar el 
triomf va ser Maristes Ademar. Els d’Iña-
ki Torralbo van pedre a La Plana contra 
el Quart (61-68). Un parcial de 2 a 13 
a l’inici de la segona meitat va acabar 
sent definitiu per al desenvolupament 
del partit. La baixa de Marc Canillas 
sembla que té un gran pes a l’equip ma-
rista, sense que cap jugador destaqués 
en la parcel-la anotadora. La Mingulla 
ja és líder en solitari de Copa Cata-
lunya després de guanyar a Granollers 
(57-64), aprofitant la derrota del Sant 
Nicolau contra UBSA. Un parcial de 0 a 
13 a l’inici del segon quart va donar els El Circol guanya a Sabadell

primers avantatges als de Jaume Sala. 
A menys de dos minuts per al final els 
vallesans es van posar a tres (57-60). 
L’encert en els tirs lliures va certificar 
la victòria per als de Casagemes. Ma-
rio López (13p), Carlos Lorente (11p) i 
Alejandro Sanz (9p) van ser els millors 
del seu equip La UB Llefià va pedre a 
la seva pista contra el Cerdanyola (56-
67). L’equip de David Viñas no va poder 
oferir la seva millor versió, veient-se 
superat pels visitants des de l’inici del 
partit. Els 12 punts d’Alex Eñeso no 
van ser suficients per als llefianencs. 
A Copa Catalunya femenina la Penya B 
s’imposava a ASFE (52-39), destacant 
l’aportació d’Anya Coulibaly. Les verd-
i-negres es mantenen a la part alta de la 
classificació. Badalonès, a Primera Ca-
talana masculina, i Minguella, a Primera 
Femenina, volen mantenir les seves as-
piracions per mantenir la seva categoria. 
Els de Balta Molina guanyaven contra el 
Sant Ignasi (70-59), amb els 19 punts 
de Víctor Ferrer. La Minguella guanyava 
a Sant Cugat (54-65), destacant els 11 
punts d’Anna Calabria.

L’ABB arriba als vint anys
El cub afincat a Bufalà ret un homenatge al seu delegat de camp en el dia del seu comiat

L’11 de maig del 2005 neixia un nou pro-
jecte de bàsquet a Badalona. Clubs com 
Maristes Ademar, Badalonès, DOSA, Cul-
tural, i el desaparescut CB Bufalà, unien 
les seves forces per potenciar un club d’alt 
nivell sota el nom d’Associació Bàsquet 
Badalona 2005 (ABB), començant pel seu 
equip sènior masculí provinent de Maris-
tes Ademar. Aquest equip es va mantenir 
durant molts anys entre Copa Catalunya 
i Lliga EBA. Alguns dels clubs associats 
van mantenir la seva estructura de bàs-
quet base. DOSA, Cultural i l’herència 
del Bufalà van quedar sota el paraigües 
del nou club. Amb la crisi del 2008 l’ABB 
perdia el seu patrocinador principal, Gru-
po Ossorio. El club va poder mantenir al 
seu primer equip amb nous patrocinadors 
fins que finalment, la situació econòmica 
va provocar la seva renúncia a les cate-
goreis grans del bàsquet català. DOSA 
Salesians i Cultural recuperaven la seva 
estructura de bàsquet base amb les seves 
escoles de procedència. La junta directiva 
de l’ABB decidia establir-se d’una forma 
definitiva al poliesportiu de Bufalà, amb 
l’objectiu d’impulsar la pràctica del bàs-

quet al barri i el seu voltant. Des d’alesho-
res el seu primer equip s’ha mogut entre 
Tercera i Segona Catalana, amb algun any 
en categoria Territorial i també un any a 
Primera Catalana

Una presentació molt emotiva
L’11 de gener el club va fer l’acte de prre-
sentació dels seus setze equips d’aquesta 
temporada. Tots els jugadors i entrena-
dors, totes les jugadores i entrenadores, 
van desfilar per la pista del poliesportiu 
de Bufalà sota el fum i la música que 
acompanyava la jornada. Com afirmava 
el seu president, Francesc Xavier Garcia 
Reina, la presentació era una festa que 
iniciava els actes del vintè aniversari del 
club. La presentació de l’ABB va tenir un 
gran protagonista. El seu delegat de camp 
i encarregat de material durant els darrers 
dotze anys, Antonio Cayuela, s’acomiada-
va del club. L’entitat li va retre un sentit 
homenatge amb l’entrega d’una samarreta 
amb el seu nom, una placa conmemorati-
va, i la participació de totes les persones 
que formen part de la família del club de 
Bufalà.

José Manuel Hernández - redaccio@diaridebadalona.com Núm. 79922 José Manuel Hernández - redaccio@diaridebadalona.comBASQUET COMARCAL



BÀSQUET COMARCAL23 Núm. 759Ferran Pursals - redaccio@diaridebadalona.comPOLIESPORTIU 23José Manuel Hernández - redaccio@diaridebadalona.com

Badalona 
Dracs cau 
a Mallorca 
contra Voltors 
(24-22)

El CK Badalona va perdre a Terrassa contra 
el Vallparadís (22-19). L’equip badaloní va 
pagar cara una mala primera part (15-8), 
amb l’ensurt d’una jugadora que va haver 
de ser traslladada a l’hospital. Les locals 
van acceptar jugar amb un quadre de tres. 
Les badalonines es van quedar a prop de 
la remuntada, però alguns factors en con-
tra no van permetre capgcaogirarirra el 
marcador. L’equip es troba en posicions de 
lluitar per entrar als play offs de Segona.

El Korfbal 
Badalona perd 
a Terrassa

Foto: Arxiu

El CTT Badalona reivindica 
el seu espai a la ciutat

Ple de victòreis del Rugby 
Club Badalona en una 
jornada històrica del femení

Els dos equips sèniors del Rugby 
Club Badalona van assolir la vic-
tòria en els seus compromisos de 
lliga. L’equip masculí guanyava al 
camp de l’INEF Barcelona (23-25) 
en un emocionant partit. El resultat 
no reflecteix el gran partit disputat 
pels badalonins. La bona dinàmi-
ca que arrossega l’equip  li permet 
poder mostrar un joc molt vistós 
de cara al públic. L’equip feme-

Rugby Club Badalona
CTT Badalona

Imatge del partit

Acció del partit a Son Moix
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Badalona Dracs va caure derrotat en la 
seva visita a Mallorca en partit correspo-
nent a la segona jornada de la LNFA. Els 
badalonins guanyaven a l’inici del darrer 
quart per 12 a 22. Quan semblava que 
la victòria viatjaria cap a Badalona, un 
gran tram final dels balears els hi va do-
nar el triomf. El partit va ser un intercan-
vi de cops entre els dos equips. Voltors 
s’avançava, sense anotar el punt extra. La 
resposta de Dracs va arribar mitjançant 
Pol Singleton i Eloi Soler. A la finalització 
del primer quart el resultat era favorable 
als visitants (6-7). Voltors tornava a ano-
tar a l’inici del segon quart. Un touchdown 
d’Eric Gràcia feia que Dracs arribés al des-
cans amb el marcador favorable (12-14). 

La connexió entre Singleton i Gràcia, més 
dos punts anotats per un dels reforços 
d’aquesta temporada, Keshawn Williams, 
donaven un avantatge de 10 punts que 
semblava definitiva. La reacció local va 
ser fulgurant. Dos touchdowns consecu-
tius van propiciar la remuntada de Voltors. 
Badalona Dracs encara va tenir una darrera 

El passat Campionat de Catalunya de 
joves va consolidar al Club Tennis 
Taula Badalona com al millor club de 
formació de Catalunya. Els badalo-
nins van obtenir un total de setze me-
dalles; 6 ors, 5 d’argent, i 5 bronzes. 
Joves palistes com Aina Casanovas 
(cinc medalles en categoria alevina), 
Roger Quesada (Infantil amb quatre 
medalles), seguits de Mariona Bachs 
(cadet), Joan Granados (aleví), i Ai-

noa Caparrós, tots tres amb tres me-
dalles. Amb aquests resultats el club 
reivindica la necessitat de tenir un 
espai ampli i adequat per continuar 
formant als joves jugadors. Fundat 
l’any 1938, el CTT Badalona entrena 
i juga al local de la Badalonense des 
de 1982. En aquest local disposa 
d’un total de sis taules. A aquestes 
se l’han d’afegir les quatre taules 
que disposa al poliesportiu de Ca-

sagemes-Albert Esteve. Les reduïdes 
dimensions del local del carrer Sant 
Anastasi només permet la possibilitat 
de jugar dos partits de forma simul-
tània. Aquest fet dificulta la tasca dels 
entrenadors a l’hora d’organitzar-se. 
A més, en aquest local tampoc dis-
posen ni de vestidors, ni d’oficines, 
ni de magatzem on poder guardar 
el material. Cap de les dues sales 
(Casagemes i La Badalonense) tenen 
accés per a persones amb mobilitat 
reduïda, quan es tracta d’un esport 
que poden practicar persones amb 
discapacitat. De fet, el club compta 
amb dos grups de malalts mentals, 
jubilats, i persones amb parkinson. 
Als inconvenients per la manca d’es-
pai suficient i els problemes d’acces-
sibilitat, se l’ha d’afegir la part econò-
mica, ja que es tracta d’un local privat 
del qual s’han de fer càrrec de totes 
les despeses, És per tots aquests 
motius que el club, amb 160 socis, 
demana solucions a l’Ajuntament per 
tal de poder disposar d’una instal-la-
ció en millors condicions.

ní va fer història guanyant el seu 
primer partit a Primera Divisió en 
categoria femenina. Les badalo-
nines es van imposar en totes les 
fases del joc, amb una exhibició 
de la davantera que li va permetre 
guanyar  per un contundent 38 a 5 
contra el Sant Cugat.  Els equips 
Sots 14 i Sots 16 van completar, 
amb les seves victòries, un gran 
cap de setmana del rugbi badaloní.

Del 24/01 al 06/02/2025

acció d’atac per poder capgirar el resultat, 
quedant-se sense temps per poder anotar. 
Amb aquesta derrota els Dracs sumen una 
victòria (contra Pioners) i aquesta derro-
ta. Diumenge rebran a Montigalà la visita 
de Barcelona Pagesos, amb l’obligació de 
guanyar per continuar lluitant pel títol de 
la LNFA.




